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P R O T O K Ó Ł  Nr  XXXIV/13 
 
z XXXIV sesji Rady Gminy w Szelkowie, odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury                   
w Starym Szelkowie, dnia 25 listopada 2013r.   
 
Obrady rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 12.00.  
 
Obradom przewodniczył Janusz Ruszczyński – Przewodniczący Rady Gminy                   
w Szelkowie, który stwierdził, że w obradach uczestniczy 13 radnych, co stanowi           
86,66 %  składu Rady Gminy. 
 
Przewodniczący obrad przywitał radnych Rady Gminy w Szelkowie, sołtysów, Wójta 
Gminy Szelków, Sekretarza Gminy Szelków, Skarbnika Gminy Szelków, Kierowników 
jednostek organizacyjnych, Kierowników Referatów Urzędu Gminy w Szelkowie, 
Panią Joannę Staniszewską - Głównego Doradcę Rolnośrodowiskowego Terenowego 
Zespołu Doradców w Makowie Mazowieckim, Pana Henryka Napiórkowskiego                   
- Przewodniczącego NSZZRI ,,Solidarność”, Pana Wojciecha Kędzierskiego – Prezesa 
PSL, Dyrektorów placówek oświatowych, redaktorów gazet ,,Kuriera Makowskiego”                  
i ,,Gazety Makowskiej” oraz wszystkich zaproszonych i obecnych na XXXIV sesji 
Rady Gminy w Szelkowie. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad poinformował, że proponowany porządek obrad został 
doręczony obecnym na sesji. W związku z tym zapytał o ewentualne zmiany do 
porządku obrad. 
 
Alicja Malinowska – Skarbnik Gminy Szelków wniosła o zniesienie z porządku 
punktu 6 i 7, ponieważ nie zachodzi konieczność na dzień dzisiejszy ich podjęcia. 
 
pkt. 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
           Szelków na lata 2013 – 2021. 
 
pkt. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 
 
Innych zmian do porządku obrad nie było. 
 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o zniesienie z porządku 
obrad punktu 6. 

 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

 
                              Za przyjęciem wniosku głosowało - 13 radnych, 
                              przeciw nie było, 
     nikt się nie wstrzymał. 
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Przewodniczący obrad poinformował, że wniosek o zniesienie z porządku obrad 

punktu 6 został przyjęty jednogłośnie. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o zniesienie z porządku 

obrad punktu 7. 
 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
 

                              Za przyjęciem wniosku głosowało - 13 radnych, 
                              przeciw nie było, 
     nikt się nie wstrzymał. 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że wniosek o zniesienie z porządku obrad 
punktu 7 został przyjęty jednogłośnie. 
 
Marek Dzikowski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy w Szelkowie odczytał 
porządek obrad po wprowadzeniu zmian. 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie i przegłosowanie ewentualnych zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Szelków między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
     8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Szelków                  
         z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.  
         3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2014 rok”. 
     9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu systemowego             
          pt. „Nowe miejsca przedszkolne w Gminie Szelków” zgłoszonego do  
          dofinansowania w ramach Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał  
          Ludzki w ramach Działania 9.1. „Wyrównywanie szans edukacyjnych                     
          i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie  
          oświaty” Poddziałanie 9.1.1. „Zmniejszenie nierówności w stopniu  
          upowszechnienia edukacji przedszkolnej” oraz upoważnienia Wójta Gminy  
          Szelków do podpisania umowy o dofinansowanie projektu. 
     10.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy  
          Szelków. 
     11.Informacja z realizacji uchwał podejmowanych przez Radę Gminy             
          w Szelkowie za III kwartały 2013r. 

12.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
13.Wolne wnioski i informacje. 
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14. Zakończenie obrad sesji. 
 
Uwag i wniosków do porządku obrad nie było. 
 
Przy obecności 13 radnych na XXXIV sesji, Rada Gminy w Szelkowie jednogłośnie 
przyjęła przedstawiony porządek obrad.  
 
Ad. pkt. 3 
 

Przewodniczący obrad wystąpił z wnioskiem o odstąpienie od odczytania 
protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy w Szelkowie, odbytej w dniu 30 października 
2013r. 
Przewodniczący obrad poinformował, że protokół znajduje się u pracownika Pani 
Justyny Godlewskiej w Urzędzie Gminy w Szelkowie i jest do wglądu dla 
zainteresowanych. 
 
                  Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie 
protokółu z poprzedniej sesji bez odczytania. 
 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
 

                              Za przyjęciem wniosku głosowało - 13 radnych, 
                              przeciw nie było, 
     nikt się nie wstrzymał. 
 
                Rada Gminy w Szelkowie przyjęła jednogłośnie wniosek o przyjęcie 
protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy w Szelkowie bez odczytania. 
 

Następnie Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokółu              
z XXXIII sesji Rady Gminy w Szelkowie bez odczytania, odbytej dnia 30 października 
2013r.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
 

                              Za przyjęciem protokołu głosowało - 13 radnych, 
                              przeciw nie było, 
     nikt się nie wstrzymał. 
 
                Rada Gminy w Szelkowie przyjęła jednogłośnie protokół z XXXIII sesji 
Rady Gminy w Szelkowie bez odczytania, odbytej dnia 30 października 2013r.  
 
Ad. pkt. 4 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków przedstawił sprawozdanie                   
z działalności między sesjami od dnia 30 października 2013r. do dnia 22 listopada 
2013r. 
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Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu i jest do wglądu w biurze Rady. 
Do przedstawianego sprawozdania uwag nie było. 
 
O godz. 10.20 przybył na obrady sesji Rady Gminy w Szelkowie Radny Dariusz 
Bartosiewicz. 
 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności Wójta 
Gminy Szelków między sesjami. 
 
                             W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
                              
                             Za przyjęciem sprawozdania głosowało - 14 radnych, 
                             przeciw nie było, 
           nikt się nie wstrzymał. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Gminy w Szelkowie przyjęła 
jednogłośnie przedstawione sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Szelków między 
sesjami. 
 
Ad. pkt. 5 
 
Danuta Jarkowska – Radna Rady Gminy w Szelkowie poinformowała, że Pani Halina 
Cikacz w miesiącu maju jeździła po sołectwach celem określenia, w jakich miejscach 
mają zostać dowieszone lampy bądź wymienione. Nadmieniła, że na planach byli objęci 
także Państwo Skrzecz, Pani Zaborowska i Białobrzewska, ponieważ są słupy tylko 
brakowało dwóch lamp. Zwróciła uwagę, że ci Państwo złożyli pismo, że nie są objęci 
planami wymiany lamp. Jednak jest to bardzo dziwne, ponieważ na planach byli ci 
Państwo ujęci, a teraz ich nie ma. Ponadto na Smrocku – Dworze 2,5 miesiąca temu 
zgłaszane były 2 lampy do wymiany. W dalszym ciągu nadal pierwsza się nie świeci             
i mieszkańcy mówią, że za karę nie mają wymienionej lampy. Zwróciła uwagę, że ten 
problem był zgłaszany do Pani Cikacz, jednak poinformowała, że nie może dodzwonić 
się do wykonawcy zadania. Nadmieniła, że to bardzo dziwna sytuacja, skoro pracownik 
nie może porozmawiać z wykonawcą. 
 
Innych interpelacji i zapytań radnych nie było. 
 
Ad. pkt. 6 
 
Marta Prusik – Podinsp. ds. wymiaru podatków gminy poinformowała, że zgodnie            
z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 
2013r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres  11 kwartałów będącej podstawą do 
ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2014, średnia cena skupu żyta wynosi 
69,28 zł za 1 dt. Nadmieniła, że zgodnie z ustawą z dnia 15 listopada 1984r. o podatku 
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rolnym Rada Gminy jest uprawniona do obniżenia cen skupu przyjmowanych, jako 
podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy.                                                              
    
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Józef Gutowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że Komisja 
Rolnictwa Rady Gminy w Szelkowie na posiedzeniu w dniu 12 listopada 2013r. 
dyskutowała nad stawkami podatkowymi na 2014 rok oraz zaproponowano przyjęcie 
kwoty 57,00 zł za 1 dt żyta. 
 
Mirosław Ołtarzewski - Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że Komisja 
Budżetu i Gospodarki Komunalnej Rady Gminy w Szelkowie na posiedzeniu w dniu          
7 listopada 2013r. dyskutowała nad stawkami podatkowymi na 2014 rok oraz 
zaproponowano przyjęcie kwoty 57,00 zł za 1 dt żyta. 
 
Dariusz Bartosiewicz – Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że Komisja 
Rewizyjna Rady Gminy w Szelkowie na posiedzeniu w dniu 12 listopada 2013r. 
dyskutowała nad stawkami podatkowymi na 2014 rok oraz zaproponowano przyjęcie 
kwoty 57,00 zł za 1 dt żyta. 
 
Urszula Owsiewska – Radna Rady Gminy w Szelkowie poinformowała, że Komisja 
Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji Rady Gminy w Szelkowie na 
posiedzeniu w dniu 7 listopada 2013 r. dyskutowała nad stawkami podatkowymi na 
2014 rok oraz zaproponowano przyjęcie kwoty 57,00 zł za 1 dt żyta. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, że wszyscy członkowie stałych Komisji Rady 
Gminy w Szelkowie opowiedzieli się za obniżeniem stawki podatku rolnego do kwoty 
57,00 zł za 1 dt żyta.  
 
Innych pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy w Szelkowie – Danuta Jarkowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 
rolnego. 

 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 
 

                      W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
  
                                 Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 
                                 przeciw nie było, 
                                 nikt się nie wstrzymał. 
 
                                      Uchwała Nr XXXIV/173/2013 została przyjęta jednogłośnie. 
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                                Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
O godz. 10.35 przybył na obrady sesji Rady Gminy w Szelkowie Radny Hubert 
Rzewnicki. 
 
Ad. pkt. 7 
 
Marta Prusik – Podinsp. ds. wymiaru podatków gminy poinformowała, że zgodnie            
z Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 7 października 2013r. w sprawie stawek 
podatku od środków transportowych obowiązujących w 2014r. Rada Gminy określiła 
wysokość stawek podatku od środków transportowych na rok 2014. Nadmieniła, że 
Rada Gminy postanowiła obniżyć wysokość stawek podatku od środków 
transportowych.   
 
Przewodniczący obrad poinformował, że nad stawkami podatku od środków 
transportowych pracowali także członkowie stałych Komisji Rady Gminy w Szelkowie 
na posiedzeniach swoich Komisji. 
 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy w Szelkowie – Danuta Jarkowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały           
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
 
                      W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
  
                                 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 
                                 przeciw nie było, 
                                 nikt się nie wstrzymał. 
 
                                      Uchwała Nr XXXIV/174/2013 została przyjęta jednogłośnie. 
                                 Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 8 
 
Krzysztof Kacprzycki – Sekretarz Gminy Szelków poinformował, że projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Szelków z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2014 rok” należy do projektów uchwał, które 
muszą być przyjmowane obligatoryjnie do końca listopada roku poprzedzającego rok  
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w którym ma ona obowiązywać. Zgodnie z projektem programu był poddany on do 
konsultacji społecznej poprzez opublikowanie na stronach internetowych Urzędu 
Gminy w Szelkowie oraz na BIP-ie od 30 października br. do 18 listopada br. 
Nadmienił, że na składanie uwag był czas do 15 listopada br., jednak nie zostały 
zgłoszone żadne uwagi. Powyższy projekt jest przyjmowany po raz drugi. Zaplanowana 
kwota na realizację programu wynosi 2.000,00 zł.  Zwrócił uwagę, że w bieżącym roku 
nie wpłynęły wnioski na realizację takiej działalności. Organizacje działające na terenie 
naszej Gminy nie są formalnie zarejestrowane. Na koniec swojej wypowiedzi 
poinformował, że proponowany projekt uchwały jest zbliżony do poprzedniego roku. 
 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy w Szelkowie – Danuta Jarkowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Szelków                           
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2014 rok”. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały           
w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Szelków z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2014 rok”. 
 
                      W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
  
                                 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 
                                 przeciw nie było, 
                                 nikt się nie wstrzymał. 
 
                                      Uchwała Nr XXXIV/175/2013 została przyjęta jednogłośnie. 
                                 Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. pkt. 9 
 
Anna Guza – Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Szelkowie poinformowała, że 
przystąpienie Gminy Szelków do projektu ,,Nowe miejsca przedszkolne w Gminie 
Szelków” ma na celu wzrost dostępu do edukacji przedszkolnej dla 5 dzieci w wieku        
3 - 4 lat z Gminy Szelków poprzez utworzenie nowych miejsc przedszkolnych                    
i wsparcie prawidłowego rozwoju dzieci poprzez realizację zajęć dodatkowych.  
Nadmieniła, że złożony wniosek uzyskał pozytywną ocenę merytoryczną Instytucji 
Pośredniczącej. Projekt realizowany będzie w Przedszkolu Samorządowym                    
w Szelkowie w latach 2014-2015. Gmina ubiega się o środki finansowe na realizację 
projektu w wysokości 255.000 zł, w 2014r. – 164 400 zł, zaś w 2015r. – 90 600 zł. 
Zwróciła uwagę, że projekt przewiduje zapewnienie wkładu własnego organu 
prowadzącego przedszkole w wysokości 45.000 zł, z tego w 2014r. - 30 000 zł                  
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i w 2015r. - 15 000 zł. Na koniec swojej wypowiedzi poinformowała, że podjęcie 
niniejszej uchwały jest niezbędne celem przedstawienia w Mazowieckiej Jednostce 
Wdrażania Programów Unijnych. 
 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było. 
 
Przewodniczący obrad przywitał przybyłego na sesję Rady Gminy w Szelkowie 
Starostę Makowskiego. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy w Szelkowie – Danuta Jarkowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu systemowego                    
pt. „Nowe miejsca przedszkolne w Gminie Szelków” zgłoszonego do dofinansowania  
w ramach Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w ramach Działania 
9.1. „Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług 
edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty” Poddziałanie 9.1.1. „Zmniejszenie 
nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji przedszkolnej” oraz upoważnienia 
Wójta Gminy Szelków do podpisania umowy o dofinansowanie projektu. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały           
w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu systemowego pt. „Nowe miejsca 
przedszkolne w Gminie Szelków” zgłoszonego do dofinansowania  w ramach 
Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w ramach Działania 9.1. 
„Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług 
edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty” Poddziałanie 9.1.1. „Zmniejszenie 
nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji przedszkolnej” oraz upoważnienia 
Wójta Gminy Szelków do podpisania umowy o dofinansowanie projektu. 
 
                      W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
  
                                 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 
                                 przeciw nie było, 
                                 nikt się nie wstrzymał. 
 
                                      Uchwała Nr XXXIV/176/2013 została przyjęta jednogłośnie. 
                                 Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 10 
 
Przewodniczący obrad poinformował, że w dniu 18 października br. wpłynęła za 
pośrednictwem Starosty Makowskiego skarga Mieszkanki Magnuszewa Dużego z dnia 
14 października br. na działalność Wójta Gminy Szelków dotycząca nienależytego 
wykonywania zadań przez Wójta Gminy Szelków. Nadmienił, że skarżąca porusza           
w swoim piśmie różne kwestie. Poinformował, że Radni Rady Gminy w Szelkowie 



 9 

otrzymali skargę wraz materiałami na dzisiejszą sesję. Ponadto poinformował, że 
przekazał skargę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Szelkowie celem 
przeanalizowania zarzutów postawionych w skardze.  
Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Szelkowie o zabranie 
głosu. 
 
Dariusz Bartosiewicz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                        
w Szelkowie poinformował, że po otrzymaniu skargi Komisja w dniu 29 października 
br. zapoznała się z całą dokumentacją w kwestiach poruszanych przez skarżącą oraz 
wysłuchała pracowników Urzędu Gminy w Szelkowie działających w imieniu Wójta 
Gminy Szelków. Następnie w dniu 12 listopada br. opracowała opinię. 
 
Następnie odczytał opinię Nr 2/2013 z dnia 12 listopada 2013r., która stanowi załącznik 
do projektu uchwały. Nadmienił, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy w Szelkowie 
jednogłośnie uznała skargę Mieszkanki Magnuszewa Dużego na działalność Wójta 
Gminy Szelków za bezzasadną. 
 
Opinia Nr 2/2013 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Szelkowie z dnia 12 listopada 
2013r. stanowi załącznik do projektu uchwały i jest do wglądu w biurze Rady. 
 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było.             
 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy w Szelkowie – Danuta Jarkowska 
odczytała projekt w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Szelków. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały           
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Szelków. 
 
                      W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
  
                                 Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 
                                 przeciw nie było, 
                                 nikt się nie wstrzymał. 
 
                                      Uchwała Nr XXXIV/177/2013 została przyjęta jednogłośnie. 
                                 Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 11 
 
Justyna Godlewska – Podinsp. ds. samorządowych poinformowała, że Rada Gminy           
w Szelkowie w okresie od 1.01.2013r. do 30.09.2013r. odbyła 6 sesji zwyczajnych 
zgodnie z planem pracy Rady Gminy określonym w Uchwale Nr XXVIII/136/2013            
z dnia 20 marca 2013r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy i stałych 
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Komisji Rady Gminy na rok 2013. W tym okresie Rada podjęła 41 uchwał. Przepisy 
prawa miejscowego zawarte były w 17 uchwałach i podlegały opublikowaniu                    
w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. Wszystkie uchwały były 
przekazane organom sprawującym nadzór. Organem sprawującym nadzór                           
z wyłączeniem spraw budżetowych jest Wojewoda Mazowiecki, natomiast w zakresie 
spraw dotyczących budżetu Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie, Zespół             
w Ostrołęce. W ramach prowadzonego postępowania nadzorczego Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie orzekło nieważność części Uchwały  
Nr XXVIII/139/2013 Rady Gminy w Szelkowie z dnia 20 marca 2013r. w sprawie 
ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowania odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. Kolegium w toku badania 
przedmiotowej uchwały stwierdziło, że § 5 w/w uchwały tj. ,,Uchwała wchodzi w życie 
po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego z mocą obowiązującą od dnia 1 lipca 2013r.” jest wewnętrznie 
sprzeczny i wyklucza możliwość dostosowania się osób składających deklarację do 
postanowień uchwały. Uchwała została opublikowana w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Mazowieckiego dnia 5 kwietnia 2013r. Termin składania deklaracji 
został określony do dnia 15 kwietnia 2013r. jednak zapis dotyczący mocy 
obowiązującej uchwały, uniemożliwiłby złożenie deklaracji w terminie. Ponadto dnia          
6 czerwca br. wpłynął do Rady Gminy w Szelkowie odpis prawomocnego wyroku               
z dnia 28 lutego 2013r. wraz z uzasadnieniem ze skargi Wojewody Mazowieckiego na 
Uchwałę Nr XX/102/2012 Rady Gminy w Szelkowie z dnia 1 sierpnia br. w sprawie 
uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Szelków.  
Nadmieniła, że Rada Gminy w Szelkowie podjęła: 
- uchwałę budżetową oraz 10 uchwał zmieniających budżet Gminy na 2013 rok, 
-   6    uchwał w sprawie gospodarowania mieniem, 
-   1    uchwałę dotyczącą planowania i zagospodarowania przestrzennego, 
-   5    uchwał dotyczących zagospodarowania odpadami komunalnymi, 
- 18    uchwał dotyczących bieżącej działalności Urzędu Gminy w Szelkowie. 
Wszystkie w/w uchwały Rady Gminy w Szelkowie podjęte zostały zgodnie z: 
1) kompetencjami Rady do podjęcia uchwały, 
2) zasadami techniki prawodawczej. 
3) ustaloną dla tej działalności procedurą tj.: 
    - spełniały warunki quorum; 
    - uzyskały większość głosów wymaganych przez prawo do podjęcia danej   
      uchwały; 
    - zachowano wymagany przez prawo tryb głosowania; 
4) spełnieniem wymagań dopuszczalność lub tryb podjęcia danej uchwały tj.: 
    - uzgodnienia, 
    - zgody, 
    - opinie Radcy Prawnego pod względem formalno - prawnym, 
    - zapoznanie się radnych na 7 dni przed sesją z projektami uchwał; 

- wyłożenie projektu uchwały np. sprawie przystąpienia do sporządzenia        
  zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy   
  Szelków; 
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5) ustawowymi terminami. 
Wszystkie uchwały podjęte przez Radę Gminy w Szelkowie zostały opublikowane na 
stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Szelkowie oraz 
przekazane na poszczególne stanowiska pracy według zakresu obowiązków. 
W stanowieniu uchwał Rada Gminy w Szelkowie przestrzegała Konstytucji oraz ustaw. 
Uchwała budżetowa została uchwalona jako podstawa gospodarki finansowej Gminy 
Szelków w roku budżetowym 2013, a ponadto stanowi o wielkościach i strukturze 
ogółu środków publicznych (dochodów i wydatków) pozyskiwanych                                    
i rozdysponowywanych przez Gminę Szelków w roku 2013. Uchwały zmieniające 
zostały wprowadzane, aby urealnić budżet na 2013 rok. 
Ponadto uchwały dotyczące gospodarowania mieniem komunalnym, planowania                   
i zagospodarowania przestrzennego zostały zrealizowane następująco: 
1/ Uchwała Nr XXVIII/143/2013 z dnia 20 marca 2013r. w sprawie wyrażenia  
     zgody na nieodpłatne przekazanie działki na rzecz Powiatu Makowskiego  
     położonej w miejscowości Makowica pozwoliła uregulować stan prawny, 
2/ Uchwała Nr XXIX/149/2013 z dnia 8 maja 2013r. wyrażenia zgody na  
     nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w miejscowości                       
     Smrock – Dwór, umożliwiła nieodpłatne nabycie na własność Gminy  
     Szelków nieruchomości z przeznaczeniem pod drogę gminną łączącą wsie  
     Chyliny i Smrock - Dwór, 
3/ Uchwała Nr XXIX/150/2013 z dnia 8 maja 2013r. w sprawie wyrażenia  
     zgody na nieodpłatne przekazanie działek na rzecz Powiatu Makowskiego,  
     pozwoliła na przekazanie na własność powiatu ciągów drogowych:  
     Chrzanowo – Orzyc oraz Ciepielewo – Smrock- Dwór stworzy  
     możliwość utrzymania w/w dróg w należytym stanie technicznym, 
4/ Uchwała Nr XXIX/151/2013 z dnia 8 maja 2013r. zmieniająca uchwałę                
     w sprawie nabycia nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa                    
     – Agencji Nieruchomości Rolnych, Oddział Terenowy w Warszawie  
     położonej w miejscowości Bazar, Gmina Szelków, pozwoliła na  
     zawarcie aktu notarialnego. Nabywana działka umożliwiła przeznaczenie  
     terenu pod boisko i plac zabaw dla dzieci, 
5/ Uchwała Nr XXIX/152/2013 z dnia 8 maja 2013r. w sprawie przystąpienia  
     do sporządzenia zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków  
      Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Szelków, pozwoliła na  
      wypracowanie podstaw do sporządzenia miejscowego planu  
      zagospodarowania przestrzennego Gminy Szelków, opracowania  
      programów inwestycyjnych, opracowania innych przedsięwzięć związanych  
      z zarządzaniem przestrzenią, 
 6/ Uchwała Nr XXXI/162/2013 z dnia 30 lipca 2013r. w sprawie wyrażenia  
      zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w miejscowości  
      Zakliczewo pozwoliła na wykorzystanie działki jako drogi gminnej                     
      i stworzy warunki do jej ewentualnej modernizacji, 
 7/ Uchwała Nr XXXI/163/2013 z dnia 30 lipca 2013r. w sprawie zbycia lokali  
      mieszkalnych wraz z przysługującym udziałem w nieruchomości wspólnej  
      oznaczonej jako działka nr 639/2 o pow. 0,3890 ha, położonej w Makowie  
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       Mazowieckim stanowiącej własność Gminy Szelków umożliwiła zbycie                
       w drodze bezprzetargowej na rzecz najemców 4 lokali mieszkalnych  
       położonych w budynku przy ul. Mazowieckiej w Makowie Mazowieckim. 
Na koniec poinformowała, że uchwały dotyczące bieżącej działalności Urzędu Gminy 
w Szelkowie pozwoliły na realizację zadań przypisanych ustawami. 
 
Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie było. 
 
Ad. pkt. 12 
 
Halina Cikacz - Inspektor ds. gospodarki komunalnej, drogownictwa i działalności 
gospodarczej poinformowała, że został zakończony I etap zadania pn. ,,Modernizacja 
oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Szelków” co związane było z wymianą lamp. 
Nadmieniła, że zostało wykonawcy zgłoszone, aby wymienił lampy tam gdzie nowe nie 
świecą. Jednak wymiana trwa sukcesywnie. Zwróciła uwagę, że w I kolejności najpierw 
podwieszane zostają kable jednak przy niekorzystnych warunkach atmosferycznych 
będzie to niemożliwe. Poinformowała, że II etap to rozbudowa oświetlenia. 
Nadmieniła, że wszystkie zgłoszenia mieszkańców są na bieżąco przekazywane 
wykonawcy zadania.  
 
Danuta Jarkowska - Radna Rady Gminy w Szelkowie poinformowała, że Pan Skrzecz 
był u sołtysa i twierdzi, że nie są oni objęci w planach wykonaniem oświetlenia 
ulicznego. Poinformowała, że jedna z lamp została wykonana, jednak ta która została 
wcześniej zgłoszona nie jest zrobiona. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków odnośnie specyfikacji 
poinformował, że część I zadania obejmuje wymianę już istniejących lamp i wymianę 
części z nich ze starych na nowe. Natomiast II etap obejmuje dowieszenie nowego 
oświetlenia. W związku z tym, że w lipcu ogłosiliśmy przetarg na modernizację 
oświetlenia to zrezygnowaliśmy z usług Pana Toryfftera, który zajmował się 
konserwacją oświetlenia na naszej gminie. Firma, która wygrała przetarg ma czas do 
końca roku, aby usunąć wszystkie usterki. Odnośnie oświetlenia w Smrocku – Dworze 
osobiście zgłaszałem jego wykonanie, jednak dostałem informację, że jest to już 
wykonane. Uwagi z dzisiejszej sesji zostaną przekazane firmie. 
 
Ewa Chmielewska – Sołtys Wsi Zakliczewo poinformowała, że należy Firmę 
pokierować, gdzie mają zostać wymienione lampy, ponieważ nie orientują się                    
w terenie. 
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków poinformował, że w sobotę została 
jedna lampa zmieniona. Jednak należy mieszkańców uzbroić w cierpliwość. Nadmienił, 
że na terenie Gminy Szelków są miejsca gdzie potrzebne jest oświetlenie uliczne, lecz 
nie ma słupów. Jednak wykonanie słupów wiąże się z większymi kosztami                           
i obejmowałoby to III etap modernizacji oświetlenia. Jednak należy ten etap zostawić 
na przyszłość, ponieważ w następnym roku wpłynie do budżetu mniej o 350.000,00 zł,  
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z uwagi na mniejszą subwencję. Odnośnie oświetlenia przy Państwa Skrzecz, Pani 
Zaborowskiej i Pani Białobrzewskiej to skoro są słupy to oświetlenie jest zaplanowane.  
 
Janusz Ruszczyński – Przewodniczący obrad poinformował, że we wsi Pomaski 
Wielkie są drewniane słupy.  
 
Zygmunt Ruścieński – Sołtys Wsi Pomaski Małe poinformował, że w jego Sołectwie 
też są drewniane słupy i Panowie z Firmy wykonującej modernizację oświetlenia nie 
poprowadzili oświetlenia, ponieważ mają obawy że słupy się przewalą.  
 
Arnold Maciej Grossmann – Wójt Gminy Szelków odnośnie drewnianych słupów 
poinformował, że jest to sprawa Zakładu Energetycznego. 
 
Innych pytań i uwag nie było. 
 
Ad. pkt. 13 
 
Tadeusz Lustyk – Sołtys Wsi Chrzanowo zapytał jak wygląda sprawa przejęcia dróg 
gminnych przez Powiat. Odnośnie ostatniej sesji i rozpatrywania skargi Mieszkanki 
Magnuszewa Dużego poinformował, że jest ona mieszkanką od 4 lat i kupując działkę 
miała świadomość w jakim miejscu jest ona położona i jaka jest droga. Zwrócił się 
także do Redaktora ,,Gazety Makowskiej” o nie fotografowanie jego osoby. 
 
Janusz Ruszczyński – Przewodniczący obrad poinformował, że każdy ma prawo pisać 
skargi, nikomu nie może tego zabronić. 
 
Joanna Staniszewska - Główny Doradca Rolnośrodowiskowy Terenowego Zespołu 
Doradców w Makowie Mazowieckim zaprosiła wszystkich obecnych na szkolenie, 
które odbędzie się dnia 26 listopada br. na temat podatków w rolnictwie. Ponadto 
poinformowała, że Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Makowie 
Mazowieckim upomina wszystkich rolników, aby każde zdarzenie występujące                  
w rolnictwie zgłaszać w ciągu 7 dni. W przypadku kontroli przeprowadzonej przez 
Agencję zostaną rolnikom obniżone o 3 % dopłaty. 
 
Alina Melnicka – Redaktor ,,Gazety Makowskiej” poinformowała sołtysa, że jest on 
osobą publiczną i ma prawo zrobić mu fotografię. Nadmieniła, że wybierze taką, która 
będzie ładna. 
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie poinformował, że Radni 
Rady Gminy w Szelkowie postanowili zrobić szlachetną paczkę dla Sebastiana 
Chmielewskiego. Odniósł się do zakończonej inwestycji na Bazarze dziękując                   
w imieniu własnym i mieszkańców Wójtowi Gminy Szelków oraz Radzie Gminy                
w Szelkowie za przychylność do tej inwestycji. 
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Hubert Rzewnicki – Radny Rady Gminy w Szelkowie zwrócił się z prośbą              
o zamontowanie lustra z wyjazdu z Chylin do Makowicy koło Państwa Koczkodanów, 
z uwagi na zmianę organizacji ruchu. 
 
Bogumiła Słowikowska – Sołtys Wsi Głódki zwróciła się z ponowną prośbą budowę 
zatoczek w Głódkach i postawienie przystanku. 
 
Tadeusz Lustyk – Sołtys Wsi Chrzanowo zwrócił się z prośbą o podcięcie świerków 
przy Państwa Todorowskich w Smrocku - Dworze, ponieważ uniemożliwiają one 
wyjazd z Ciepielewa. 
 
Henryk Napiórkowski - Przewodniczący NSZZRI ,,Solidarność” odniósł się do kar, 
które w Polsce są coraz wyższe. Poinformował, że gdy psy wałęsają się ponad                   
24 godziny przy gospodarstwie może przyjechać weterynarz i go zaszczepić. Ponadto to 
urzędnicy w Polsce wymyślają kojce dla bydła czy psów. 
 
Stanisław Kamiński – Sołtys Wsi Dzierżanowo zwrócił się z prośbą o poprawę mostku 
w kierunku do Szwelic, ponieważ powstaje dół i może się mostek zarwać. 
 
Mirosław Jankowski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zapytał czy powstanie rondo 
przy wjeździe do Makowa Mazowieckiego. 
 
Zbigniew Deptuła – Starosta Makowski na początku swojej wypowiedzi przeprosił za 
spóźnienie. Odnośnie ronda w Makowie Mazowieckim poinformował, że są wysyłane 
pisma do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, jednak nie przewidują oni 
takiej inwestycji. Nadmienił, że widzą oni taką potrzebę, jednak z uwagi na brak 
środków nie mogą tego wykonać. Zwrócił uwagę, że poprosił Policję o kierowanie rano 
ruchem drogowym.  Ponadto widzi zasadność budowy tego ronda, jednak na chwilę 
obecną pozostaje tylko wysyłanie pism do Generalnej Dyrekcji.  
 
Joanna Staniszewska - Główny Doradca Rolnośrodowiskowy Terenowego Zespołu 
Doradców w Makowie Mazowieckim zapytała o budowę II ronda w Makowie 
Mazowieckim przy Karczewskich. 
 
Zbigniew Deptuła – Starosta Makowski poinformował, że na terenie Powiatu 
Makowskiego jest dużo miejsc, gdzie jest potrzeba budowy rond. Nadmienił, że na 
terenie Powiatu Makowskiego jest pobudowanych 7 rond. 
Odnośnie budowy zatoczek w Głódkach poinformował, że są wysyłane pisma do 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad jednak dostajemy odpowiedź, że nie 
ma możliwości tego wykonania. Zwrócił uwagę, że jest potrzeba pobudowania 
zatoczki, ponieważ użytkownicy wysiadają w rów. Ponadto przechodzą przez ulicę             
w miejscu niebezpiecznym.  
Odnośnie postawienia lustra na łuku drogi nadmienił, że jest to droga prosta. Faktem 
jest, że zmieniano organizację ruchu, jednak lutro należy postawić pod kątem. 
Poinformował, że na lustro trzeba umieć jeździć, jednak wyjazdu z dróg 
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podporządkowanych lustro nie załatwi. Zwrócił uwagę, że można stawiać wszystko, 
jeżeli jest to zasadne. Zaproponował jedynie postawienie znaku ,,stop” dla 
mieszkańców Makowicy. 
Następnie odniósł się do drewnianych słupów energetycznych informując, że jest dużo 
inwestycji związanych z energetyką. W głównej mierze chodzi o to, aby zgłaszać 
problemy i włączyć się do inwestycji oraz wskazać żeby była ona zaplanowana. 
Nadmienił, że być może wymiana drewnianych słupów jest już zaplanowana, jednak 
musi to sprawdzić.  
Odnośnie przejęcia dróg gminnych na powiat poinformował, że jest przychylność 
powiatu na ich przejęcie. Nadmienił, że powiat ma większe możliwości pozyskania 
środków. Rada Gminy w Szelkowie podjęła uchwałę dotyczącą zbycia, jednak nie 
została ona doprecyzowania w kwestii zmiany kategoryzacji dróg z gminnych na 
powiatowe. Zwrócił uwagę, że w tej sprawie potrzebna jest opinia Marszałka i Zarządu 
Dróg Wojewódzkich. Nadmienił, że jest zwolennikiem przejęcia tych dróg                         
w komplecie, jednak na to nie pozwolono. Nadmienił, że chciał łączyć drogi powiatowe                
z mostami, ponieważ wtedy są większe szanse na otrzymania dofinansowania.  
Podkreślił, że 50 % inwestycji jest finansowanych, gdy w ciągu dróg jest most np. tak 
jak to było  w Magnuszewie Małym. Poinformował, że chciał przejąć te drogi, 
ponieważ ma większe szanse na pozyskanie środków na ich remont i plusem jest most 
w Ciepielewie. Projekty uchwał dotyczące zmiany kategoryzacji dróg należy podjąć do 
III kwartału, tak więc na chwilę obecną jest luka. Jeżeli ta uchwała zostanie podjęta               
w styczniu czy w lutym będą te drogi zakwalifikowane jako powiatowe. Droga                 
w Chrzanowie jest spękana, doły są przy Pazibrodzie. Jakby udało się przejąć te drogi 
wtedy można byłoby położyć prawdziwy asfalt. Na koniec swojej wypowiedzi 
stwierdził, że chce realizować inwestycje na tej drodze i zainwestować w to 
kompleksowo.  
 
Joanna Staniszewska - Główny Doradca Rolnośrodowiskowy Terenowego Zespołu 
Doradców w Makowie Mazowieckim zapytała czy powstanie parking przy Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Makowie Mazowieckim.  
 
Zbigniew Deptuła – Starosta Makowski poinformował, że w następnym roku 
planowana jest termomodernizacja budynku Agencji tj. wymian drzwi, ocieplenie 
budynku. Odnośnie budowy parkingu stwierdził, że boi się rozpoczynać remontu, 
ponieważ wiąże się to z badaniami archeologicznymi, a za tym idą zwiększone środki 
finansowe. Nadmienił, że badania archeologiczne podrażają inwestycję, może uda to się 
wykonać kawałkami. 
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie zapytał, ile by kosztowała 
budowa ronda w Makowie Mazowieckim. Nadmienił, że można byłoby wystąpić                
z prośbą do 9 gmin z Powiatu Makowskiego, by partycypowały w kosztach tej 
inwestycji.  
 
Zbigniew Deptuła – Starosta Makowski poinformował, że można by wykonać projekt, 
jednak jest zdania, że skoro inwestycja nie ma na chwilę obecną szans wykonania, to 
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nie ma co wydatkować środków na projekt, który będzie leżał w szafie. Zwrócił uwagę, 
że jest to zadanie powiatu, dlatego też nie chce obciążać tą inwestycją budżetów 
gminnych. Poinformował, że budowa ronda jest to bardzo droga inwestycja. Zaznaczył, 
że wykonanie projektu, to jego zdaniem przepustka do realizacji inwestycji. Nadmienił, 
że wykonany projekt po 2 czy 3 latach należy zaktualizować. Na koniec swojej 
wypowiedzi poinformował, że nie chce wydawać zbędnych pieniędzy na projekt, 
ponieważ jak każda jednostka samorządu terytorialnego ma na co je wydatkować. 
 
Roman Płodziszewski – Radny Rady Gminy w Szelkowie nadmienił, że wjazd do 
Makowa Mazowieckiego rano wiąże się z dużymi korkami. Nadmienił, że należałby 
wystąpić z projektem budowy ronda. Przypomniał ile było problemów z budową drogi 
na Bazarze, a dzisiaj jest ona zakończona. Zwrócił uwagę, że pojazdów przybywa,             
a i miejsc parkingowych robi się na Makowie coraz mniej. Nadmienił, że należy z tym 
problemem coś zrobić. 
 
Zbigniew Deptuła – Starosta Makowski poinformował, że moja propozycja budowy 
ronda była jeszcze za czasów, kiedy był w Sejmie. Jednak gdy był już projekt do 
zatwierdzenia, to zatwierdzono to co dzisiaj jest. Zwrócił uwagę, że usilnie walczył             
o prawo skręt na tym odcinku. Nadmienił, że z drogowcami jest bardzo ciężka 
rozmowa. Na terenie Powiatu Makowskiego jest wiele niebezpiecznych skrzyżowań. 
Poinformował, że jest pomysł przeprojektowania sygnalizacji świetlej na skrzyżowaniu, 
aby świeciła dłużej dla jadących od strony Różana. 
Odnośnie świerków w Smrocku – Dworze poinformował, że zajmiemy się tym, jednak 
najpierw musimy sprawdzić, czy rosną one w pasie drogi, czy na gruncie prywatnym. 
  
Innych pytań i uwag nie było.             
                                                                                                                               
Ad. pkt. 14 
 
Janusz Ruszczyński – Przewodniczący obrad podziękował wszystkim obecnym za 
udział w obradach i dokonał zamknięcia obrad XXXIV sesji Rady Gminy w Szelkowie. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokołowała: 
Justyna Godlewska 

Przewodniczący Rady Gminy 
/-/ Janusz Ruszczyński /-/ 


